

## FIÈVRE JAUNE — YELLOW FEVER

### CENTRES DE VACCINATION HABILITÉS

*Amendement au Supplément du R.E.H.: 1953/Supp./N° 2.*

ADEN (Protectorat)

A la page 15, *ajouter* :

**Shibam:** The Hospital, Qu'aiti Health Service.

**Sai'un:** The Hospital, Kathiri Health Service.

### DESIGNATED VACCINATING CENTRES

*Amendment to the Supplement to R.E.H.: 1953/Supp./No. 2.*

ADEN (Protectorate)

On page 15, *add* :

### INDICES D'AÈDES AEGYPTI

#### NICARAGUA

Les inspections effectuées au commencement de la campagne d'éradication avaient révélé la présence d'*Aedes aegypti* dans 18 localités des départements suivants: Boaco, Carazo, Chinandega, Chontales, Granada, Leon, Madriz, Managua, Masaya, Matagalpa, Rivas et Zelaya.

Ces localités ont été traitées et contrôlées au moins une fois. Ainsi qu'il ressort du tableau ci-dessous, elles sont toutes négatives depuis la fin de l'année 1951:

### AÈDES AEGYPTI INDEX

#### NICARAGUA

Since the beginning of the campaign 18 localities initially positive have been found in the Departments of Boaco, Carazo, Chinandega, Chontales, Granada, Leon, Madriz, Managua, Masaya, Matagalpa, Rivas and Zelaya.

These localities have been treated and checked, at least once, for *aegypti*, and none of them has been found positive since late in 1951, as shown in the table below:

#### NOMBRE DE LOCALITÉS (POSITIVES A L'ORIGINE) ET DE MAISONS CONTRÔLÉES AU NICARAGUA EN 1952 ET 1953

#### NUMBER OF LOCALITIES (INITIALLY POSITIVE) AND HOUSES CHECKED IN NICARAGUA IN 1952 AND 1953

Années Year	Localités Localities	avec — with <i>A. aegypti</i>	Maisons Houses	avec — with <i>A. aegypti</i>
1952	10	0	5,945	0
1953	8	0	9,414	0

PÉROU

PERU

Lors des inspections effectuées au commencement de la campagne d'éradication, *Aedes aegypti* avait été trouvé dans 191 localités des départements suivants: Ancash, Arequipa, Ica, Lima, La Libertad, Lambayeque, Loreto, Madre de Dios, Piura, San Martin et Tumbes.

Ces localités ont été traitées et contrôlées au moins une fois; lors des derniers contrôles effectués comme suit, elles ont été trouvées négatives: 1 en 1944, 1 en 1946, 2 en 1947, 10 en 1949, 5 en 1950, 56 en 1951, 63 en 1952 (dont 15 au cours du 3<sup>e</sup> trimestre) et 53 de janvier à septembre 1953. Des 68 localités dans lesquelles aucun *Aedes aegypti* n'a été découvert lors des contrôles effectués d'octobre 1952 à septembre 1953, une seule — Caballo Cocha dans le Département de Loreto — était positive à fin 1952, comme l'indique le tableau ci-dessous:

Since the beginning of the campaign, 191 localities initially positive have been found in the Departments of Ancash, Arequipa, Ica, Lima, La Libertad, Lambayeque, Loreto, Madre de Dios, Piura, San Martin and Tumbes.

These localities have been treated and checked, at least once, for *aegypti*, and all of them were found negative at their latest check, as follows: 1 in 1944, 1 in 1946, 2 in 1947, 10 in 1949, 5 in 1950, 56 in 1951, 63 in 1952 (15 during the third quarter), and 53 in January-September 1953. Among the 68 localities found negative, when last checked during the period October 1952-September 1953, Caballo Cocha, in the Department of Loreto, was the only one found positive early in the period, as shown below:

RÉSULTATS DES CONTROLES EFFECTUÉS D'OCTOBRE 1952 A SEPTEMBRE 1953 A CABALLO COCHA, DÉPARTEMENT DE LORETO:

RESULTS OF THE *AEDES AEGYPTI* CHECKS EFFECTED IN CABALLO COCHA, DEPARTMENT OF LORETO, FROM OCTOBER 1952 TO SEPTEMBER 1953:

Date	Maisons inspectées — Houses inspected	
	Total	Avec — With <i>A. aegypti</i>
1.XI.52	119	2
14.II.53	114	0
29.VIII.53	80	0

Le nombre total des maisons inspectées dans les 191 localités où *Aedes aegypti* avait été trouvé à l'origine est le suivant: 72.416 avant octobre 1952, 7.909 au cours du dernier trimestre de 1952, et 18.170 de janvier à septembre 1953.

The total number of houses inspected at the latest checks of the 191 localities initially positive was as follows: 72,416 prior to October 1952; 7,909 in the last quarter of 1952, and 18,170 during January through September 1953.

Rapport trimestriel sur les indices d'*Aedes aegypti* reçus des territoires exclus des zones d'endémicité amarile.

Quarterly report on the *Aedes aegypti* index received from territories excluded from the Yellow Fever Endemic Areas.

ÉTHIOPIE (ERYTHRÉE)

ETHIOPIA (ERITREA)

Période Period covered	Gîtes larvaires d' <i>Aedes aegypti</i> trouvés Breeding places of <i>Aedes aegypti</i> found	Indice d' <i>Aedes aegypti</i> <i>Aedes aegypti</i> index
I-III.1954	Asmara	0
	Massawa	0,003

SOMALIE BRITANNIQUE

BRITISH SOMALILAND

Période Period covered	Gîtes larvaires d' <i>Aedes aegypti</i> trouvés Breeding places of <i>Aedes aegypti</i> found	Indice d' <i>Aedes aegypti</i> <i>Aedes aegypti</i> index
I-III 1954	Berbera	0
	Hargeisa	0
	Zeila	0